
  

 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



  

JUBILANTI 

Ehl Josef    Martinec Petr 

Harasevičová Iveta   Brandová Johanna 

Pavlík Jiří    Česenková Jana 

Klementová Zdislawa   Volhejnová Gabriela 

Harasevičová Božena  

Blahopřejeme jubilantům naší obce a přejeme pevné zdraví a mnoho štěstí. 

DEN MATEK  

V neděli 14.5.2023 navštíví zástupci obce a členky 

kulturní komise ženy nad 70 let a popřejí jim 

k tomuto svátku.   

 

PODĚKOVÁNÍ 
Dobrý den, 

Hejtmánkovice nás opět velmi mile 
překvapily.  V létě jsme byli na koncertu 
v Jízdárně, v březnu zase na Ostatkové 
zábavě. 
Rádi bychom poděkovali pořadatelům – 
panu Haraseviči i kapele s bohatým 
repertoárem a také restauraci-vše velmi 
příjemné i večeře luxusní. Viz foto. 
Přeji Vám, abyste nepolevili v nadšení pořádat takové akce, neboť spousta 
zemí (tzv vyspělých zemí) Evropy tyto skvělé akce už vůbec nemá.  A když 
celé povyražení se sestává jen z nákupu v supermarketu, nanejvýš mše v 
kostele, tak pak je zima hodně dlouhá a smutná. 



  

Tato Vaše Ostatková zábava měla sice také malou návštěvnost, ale ti, kteří 
jsme tam byli jsme měli úžasný večer. 
Mockrát děkujeme. 
S pozdravem 
Věra Segersová, syn Martin Segers , chalupáři z Vysoké Srbské (jezdící z 
Holandska) 

 

SLOVO STAROSTY  

Vážení občané,  

máme za sebou 4 měsíce roku 2023. V roce 2022 byla dokončena cesta k 
rodinným domům u MŠ Hejtmánkovice a v letošním roce byla doplacena 
celková částka za provedené práce, celková cena díla činí 5 406 947 Kč 
z toho 960 000 Kč tvořila dotace z Královéhradeckého kraje. 

--- 

Byl zakoupen dům č.p. 65 za 1 200 000 Kč, čímž se nám podařilo uzavřít celý 
areál Šolcovny.  

--- 

Dále bylo získáno stavební povolení na seniorský dům č.p. 118 (bývalý OÚ). 
Od Královéhradeckého kraje se podařilo získat dotaci 260 000 Kč na 
projektovou dokumentaci seniorského domu. Nyní čekáme na vyhlášení 
vhodné dotace. 

Kulturní akce 

Bylo uspořádáno několik povedených akcí: besedy, přednášky, ….  

Na konci dubna byl uspořádán 6. ročník „Stezky odvahy“, akce se velice 
povedla, zúčastnilo se 99 dětí. Dovolím si všem organizátorům a podílejícím 
se dobrovolníkům poděkovat. Následovala akce „Pálení čarodějnic“, rovněž 
děkuji organizátorům a dobrovolníkům za velice vydařenou akci a 
odvedenou práci.   

Něco k odpadům… 

Opět se budu opakovat, ale to, co se děje na sběrných místech po obci je 
zoufalé. Nepořádek okolo kontejnerů nejde snad ani nazvat nepořádkem, 



  

zaměstnanci obce nepořádek uklidí a do 14 dnů je tam ještě větší 
nepořádek (autoskla, plastové nárazníky, plechovky, barvy, lednice, 
televizory, …) Pokud se na sběrných místech tato situace bude i nadále 
opakovat, budeme nuceni sběrná místa monitorovat (kamera, fotopast) a 
hříšníky pokutovat. 

Vyvařování obědů ve školní jídelně MŠ Hejtmánkovice 

Na zasedání ZO bylo projednáno vyvařování obědů ve školní jídelně MŠ 
Hejtmánkovice pro seniory a aktivní občany. Bylo rozhodnuto, že se 
vyvařování obědů pro seniory a aktivní občany zruší. Senioři budou moci 
odebírat obědy z jiných vývařoven, obec bude na každý oběd přispívat 25 
Kč, příspěvek pro aktivní občany byl zrušen. Vyvařování pro děti MŠ 
Hejtmánkovice bude nadále zachováno. Zastupitelé obce k tomuto 
rozhodnutí dospěli z důvodu ekonomického, sociálního a z důvodu 
technického vybavení kuchyně.  

Ekonomické důvody 

• Za I. čtvrt.  roku 2023 bylo strávníky odebráno 2 656 obědů z toho 

senioři odebrali 2 255, aktivní občané 383 obědů a zaměstnanci 

obce 18 obědů. 

• Za I. čtvrt. bylo 65 pracovních dní a denní průměr vyvezeného oběda 

pro důchodce činí 34,69 a u občanů 5,89 oběda, v průměru se každý 

den rozvezlo 41 obědů.  

• V současné době náklady na uvaření jednoho oběda činí 82, 96 Kč + 

rozvoz 12,82 Kč celkové náklady činí 95,78 Kč.  

NÁKLADY NA OBĚD ZA I. ČTVRT. ROKU 2023 



  

• Senioři hradí 54 Kč/oběd …………………. doplatek 41,78 Kč/oběd 

• Aktivní občané hradí 75 Kč/oběd……….doplatek 20,78 Kč/oběd   

• Náklady na rozvoz 34 046 Kč za I. čtvrt. (mzda, nafta, povinné ručení, 

náhradní díly, …) 

• Při takto malém počtu odebraných obědů je ekonomický ukazatel 

v červených číslech.  

 

Technické vybavení  

Jedná se o vybavení kuchyně, kde spotřebiče jsou zastaralé a s velkou 

spotřebou energie. Rekonstrukce kuchyně by odhadem přišla cca na 

800 000 Kč.  

Sociální důvod 

V obci máme 162 důchodců a obědy z kuchyně MŠ odebírá v průměru 34 

důchodců denně, tak že přispíváme cca 21 % důchodcům z obce. A co 

ostatní důchodci, kteří odebírají obědy jinde? Nikdy se nepodaří, aby 

příspěvky byly spravedlivé vůči všem, ale zastupitelé obce chtějí podpořit co 

největší část důchodců.  

Z rozpočtu obce jsou dále hrazeny příspěvky na sociální služby pro potřebné 

občany a příspěvky na pobyt v pečovatelském zařízení.   

Zastupitelé na jednání zvážili možnost dodávky obědů pro seniory z jiných 

zařízení.  Vyvařování bylo projednáno s restaurací Florián Hejtmánkovice, 

restaurací Střelnice Broumov a restaurací U Generála Laudona Pěkov, vše 

s dovozem. Všechna zařízení mají dostatečnou kapacitu.  Rovněž byla vzata 

do úvahy možnost výběru ze dvou jídel, což v kuchyni MŠ není možné. 

Vyvařování pro potřeby MŠ bude nadále zachováno.  

--- 

Podařilo se získat dodavatele veřejného osvětlení do dolní části 

Hejtmánkovic (část u Kaválků), které bude nainstalováno během 3 měsíců. 

Zdroj energie bude ze solárního panelu.  

--- 



  

Podařilo se vlastními silami vydláždit prostor mezi stánkem a buňkou WC na 

hřišti TJ Sokol Hejtmánkovice, čímž se ušetřili značné finanční prostředky.    

--- 

Bylo zakoupeno nové lešení, čímž se ušetřili značné finanční prostředky za 

pronájem.  Lešení se využívá k opravě fasády na nádvoří Šolcovny.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

--- 

Ke „Dni matek“ přeji všem matkám hodně zdraví, štěstí a rodinné pohody.  

--- 

15. 7. 2023 se připravuje „OCHUTNÁVKA VÍN neboli Morava v Čechách“ 

opět pod širým nebem na nádvoří PFKC Hejtmánkovice.   

                                                                                  Starosta 



  

Pohádková stezka odvahy 2023 
 

Sešli jsme se opět po roce už na 6. stezce odvahy, která nás potrápila 

počasím, takže jsme v posledním týdnu před stezkou museli narychlo 

změnit trasu a směr. Myslím, že na to, že jsme spolupracovali se všemi 

zúčastněnými pořadateli a stanovištěmi spíše telefonicky a operativně, 

dopadlo to "celkem" dobře. Děti se nám vrátily všechny, i když letošní 

ročník obsáhl 99 dětí. Letošní stezka byla výjimečná tím, že děti byly 

zavezeny traktorem do lesa a přes klikatý les se vracely na hřiště, kde 

rodiče čekali na svá zlatíčka. 

 

Další ročník bych byl rád, kdyby nastaly malé, ale přínosné změny. Určitě 

jsem pro (a to myslím i stezkaře), že by byla omezena kapacita dětí a s pí. 

místostarostkou R. Huškovou dořešit a vymyslet rezervování startovních 

čísel. Ale to vše až po novém roce a po schůzkách naší organizace. 

Na co bych letos poukázal je to, že někteří rodiče jsou neukáznění možná 

více než děti, a ještě jsou schopni slovně napadat členy této organizace. To 

mě opravdu štve a vadí.  A já slibuji, že v dalším ročníku se tohle nesmí stát 

a pokud ano, budou vykázány. Děláme to pro děti z dobré vůle a věřte mi, 

není to nic lehkého, aby se nám podařilo bezpečně všechny děti dopravit 

do cíle. Tak to jen tak na okraj, aby si lidi sáhli do svědomí anebo aspoň 

poslouchali pořadatele. 

 

No a teď ty věci děkovací...... 

Letos bych tímto chtěl poděkovat Markétce a Vaškovi Harasevičovým, né 

jen za stanoviště, ale za ochotnou pomoc s organizací, tzn. jak značení 

trasy, tak operativním navrhováním trasy atd. 

Za odvoz dětí bych chtěl poděkovat p. starostovi V. Harasevičovi. 

Mírovi Harasevičovi za pomoc při organizaci na stezce, Standovi a Šárce 

Šrejberovým za zapůjčení dodávky a za šmoulí stanoviště. Pepčovi a Vojtovi 



  

Pólovým za stanoviště. Rodince Jirmanových a Huškových na stanovišti a za 

organizační maličkosti, Davidovi Huškovi a Mírovi Remešovi za stanoviště,  

Kačce Harasevičové a Aničce Doležalové na stanovišti. Vendule Slukové za 

zařizování a organizování, zapisování. Robin Mádlové, Sabče Hurdálkové, 

Gejdymu Hurdálkovi, Vendovi Harasevičovi nejml. za organizační pomoc. 

Zastupitelstvu za proplacení nákladů na tuto stezku a BSB za věnování 

plastových medailí. 

Budu se na Vás, za stezkaře, těšit i příští rok a doufám, že se Vám bude chtít 

stále dál tuhle stezku dělat ať se nám podaří dosáhnout aspoň toho 

jubilejního ročníku s číslem 10. 

 

Za stezkaře V. Sluka 

 
 

 
 



  

 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 



   



  

ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZO HEJTMÁNKOVICE č.04/23/Z04 
 

Den konání:    24.4.2023 
Místo konání:     OÚ Hejtmánkovice, zasedací místnost   
Čas konání:              Od 17:10 do 18.15 hodin. 
Přítomni členové ZO:  Václav Harasevič, Miroslav Harasevič, 

Šárka Šrejberová, Libor Lanta, Kateřina 
Schejbalová, Janina Marešová, Zdenka 
Pavlíková, Bc. Radka Hušková  

Omluveni členové ZO: Miroslav Remeš   
    
Neomluveni členové ZO:  
Hosté:      
1 
Zahájení zasedání zastupitelstva 
Zasedání Zastupitelstva obce Hejtmánkovice bylo zahájeno v 17:10 hodin 
starostou obce panem Václavem Harasevičem. Přítomno bylo 8 členů 
zastupitelstva, takže zastupitelstvo bylo usnášeníschopné.  
 
Program jednání: 
 1. Přivítání přítomných. 

 2. Volba ověřovatelů zápisu. 

 3. Projednání rozpočtového opatření č. 2 k 30. 4. 2023.  

 4. Různé.   

 5. Diskuse. 

 6. Závěr.   

 

PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 1 

ZO 8 hlasy schvalují program jednání.   
 
2  
Volba ověřovatelů zápisu. 
Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi Šárka Šrejberová, Libor Lanta.       
PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 



  

ZO 8 hlasy schvalují ověřovatelé zápisu.  
 
3 
ZO projednali Rozpočtové opatření č. 2 k 30.4.2023 viz příloha.  
PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
ZO 8 hlasy schvalují Rozpočtové opatření č. 2 k 30.4.2023 viz příloha. 
 
4 Různé 
4.1 
ZO projednali uzavření „Smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného odběru 
a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového 
hospodářství“ se společností EKO-KOM, a.s., Praha. Předmětem smlouvy je 
zapracování nových legislativních požadavků do návrhu nové smlouvy.  
PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
ZO 8 hlasy schvalují uzavření „Smlouvy o spolupráci při zajištění zpětného 
odběru a zařazení místa zpětného odběru do obecního systému odpadového 
hospodářství č. OS202320002250“ se společností EKO-KOM, a.s., Praha. 
 
4.2 
ZO projednali podání cenové nabídky ve výši 58 000 Kč obci Křinice na 
odkup pozemku p.č.č. 4260 v k.ú. Křinice, využití: ostatní komunikace. Obec 

Hejtmánkovice má zájem opravit pozemek p.p.č.  4260 v k.ú. Křinice a 
navázat na již opravenou „Polní cestu C1 v k.ú. Hejtmánkovice“. 
PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
ZO 8 hlasy schvalují podání cenové nabídky ve výši 58 000 Kč obci Křinice 
na odkup pozemku p.č.č. 4260 v k.ú. Křinice, využití: ostatní komunikace. 
Obec Hejtmánkovice má zájem opravit pozemek p.p.č.  4260 v k.ú. Křinice a 
navázat na již opravenou „Polní cestu C1 v k.ú. Hejtmánkovice“. 
 
4.3 
Nový termín opravy silnice č. II/303 Pěkov: od 29.5.2023 do 9.7.2023. 
Stavební práce budou probíhat za úplné uzavírky. Přes obec Hejtmánkovice 
povede objízdná trasa.  
ZO vzali na vědomí  
 



  

4.4 
ZO projednávali vyvařování obědů pro seniory a aktivní občany školní 
jídelnou MŠ Hejtmánkovice.  V jednání se bude pokračovat na následujícím 
zasedání v květnu 2023. 
ZO vzali na vědomí 
 
5 Diskuze  

Diskuse byla vedena k jednotlivým bodům při jejich projednávání.  

 
6 Závěr  
Pan starosta se rozloučil s přítomnými a ukončil zasedání ZO v 18.15 hodin. 

 
 

Noc z 30. dubna na 1. května je nocí 

ČISTÝCH OHŇŮ 

Všem těmto svátkům dnes oficiálně odpovídají čarodějnice  
připadající na 30. duben, jméno pálení čarodějnic pochází zřejmě ze  
středověku a dob inkvizice. 
 
Ohně však byly našimi předky zapalovány pro ochranu zvířat i lidí na  
vzdálených pastvinách. Večer i část noci náleží pod vládu temné  
půle roku a část noci od půlnoci do svítání již náleží ke světlé  
slunečné polovině roku. Půlnoc je hranicí mezi dvěma polovinami  
roku, tmavou a světlou. Oheň je symbolem Slunce na Zemi. Oheň je 
nejsilnějším očistným médiem. Právě ohně pálené během této noci mají 
všechny živé bytosti zbavit všeho nečistého, co se nashromáždilo v temném 
zimním období a zároveň jim dodat ochranu pro období nadcházející. 
 
V noci, po vykvetení prvního hlohu, byla zapalována dvojice ohňů a předěl 
mezi nimi symbolizuje hranici mezi temnou a jasnou částí roku. Mladí lidé 
ohně přeskakovali, ostatní se spolu se zvířaty očistili tak, že mezi ohni 



  

procházeli. Dobytek prováděli mezi ohni  
sedláci. Tento zvyk se mezi irskými rolníky mnohde dodržuje dodnes. Název 
Beltine doslova značí dva ohně. Dalšími názvy mohou být např. Noc rozkoší, 
Máje, Valpuržina noc...etc. Stavěly se májky,  
mladé opentlené břízky, mladík ji stavěl pro svoji milou za její okno. Stavěla 
se i vesnická mája, vysoký opentlený strom, z něhož visel  
věnec uchycený čtyřmi pentlemi symbolizujícími čtyři směry. První noc po 
postavení máje u ní musí mladí muži držet stráž, aby ji  
mladíci ze sousední vesnice tajně nepodřízli. Tento zvyk představuje 
symbolické souboje mezi jednotlivými rody a vesnicemi. Spojení  
kmene stromu a kruhu věnce je symbolickým vyjádřením sexuálního spojení 
muže a ženy. Kruhy na májce taktéž symbolizují květ života /starý slovanský 
symbol, stejně jako svastika, oba odvozeny z kultury sanskrtu/. Tento květ 
života má šest ramen, což symbolizuje sluneční fáze po celý rok. Vedle popisů 
veselí, tance a zpěvu se zachovaly zprávy o některých tradičních zvycích. 
Patřily mezi ně třeba soutěže mládenců ve vyhazování zapálených březových, 
košťat do výše, očistné koupání či alespoň symbolické namáčení do potoka, 
čištění chlévů. 

                      Helena Lex ová  
 

PÁLENÍ ČARODĚJNIC 2023 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

 

 
 
 
 
 
 
 



  

 



   



  

Název projektu: Lesnická technologie 

 
Hlavní cíl operace: Podpora projektů konečných žadatelů naplňující cíle 

SCLLD MAS Broumovsko+ 

V rámci projektu přes MAS Broumovsko+ si obec Hejtmánkovice pořídila 

štípací stroj pro využití dřeva na palivový sortiment. Dále bylo pořízeno 

příkopové rameno pro lepší údržbu cest – mulčování zarůstajících 

příkopů a okrajů cest.  

 

 

štípací stroj 



  

 
 
 
 
příkopové rameno 
 



   


